
                             P R O T O K Ó Ł   N r  1 5 / 1 2 

z posiedzenia Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia i  Komisji  Budżetu,  Rolnictwa
i Rozwoju Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy odbytego w dniu 26 
września 2012r.  w sali  posiedzeń  Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.
Posiedzenie rozpoczę to godz. 100 0  - zakończono godz. 11:20.
Przewodniczyła:  radna Małgorzata Kamińska – Przewodnicząca Komisji  Kultury
                        Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy.
Obecni :  członkowie Komisji  w/g załączonej  l isty obecności.
( l ista obecności  w załączeniu – zał.  Nr 1).
Nieobecni:  radny Andrzej  Kamiński,  radna Ewa Ziejewska.
Ponadto w posiedzeniu udział wzię l i :
1. Henryk  Kacprzyk - Wójt Gminy 
2. Waldemar Szydl ik  – Sekretarz Gminy
3. Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy

Porządek dzienny posiedzenia:
1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności  obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokółu z ostatniego posiedzenia Komisj i .
4. Sprawozdanie o kształtowaniu się  Wieloletniej  Prognozy Finansowej za I pół-
    rocze 2012 roku.
5. Sprawozdanie z wykonania budżetu za I  półrocze 2012 roku.
6. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbl iższą  sesję  Rady Gminy:
    -  w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu i  wyrobów zawierających
      azbest  z terenu Gminy Grunwald na lata 2012 - 2032
    -  w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/121/09 Rady Gminy Grunwald z siedzi-
      bą  w Gierzwałdzie z dnia 24 kwietnia 2009r.  w sprawie ustalenia Regulaminu
      okreś lającego wysokość  i  szczegółowe warunki  przyznawania nauczycielom
      dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego,  wynagrodzenia za godziny ponad-
      wymiarowe, godziny doraźnych zastępstw, za warunki  pracy oraz wysokość  
      i  warunki  wypłacania nagród dla nauczyciel i  szkół podstawowych,  gimna-
      zjum prowadzonych przez Gminę  Grunwald
    -  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na la-
      ta 2012 - 2022
    -  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2012 rok
7. Dyskusja i  wnioski .
8. Zamknięcie obrad.

Ad pkt 1 i  2. Przewodnicząca Komisj i  Kultury Oświaty i Zdrowia Rady Gminy – 
           – Małgorzata Kamińska dokonała otwarcia posiedzenia Komisj i .
           Stwierdzi ła prawomocność  obrad oraz przedstawiła projekt  porządku
           obrad, który został  przyję ty  jednogłośnie.

Ad pkt 3. Protokół z ostatniego posiedzenia Komisj i został przyję ty  jednogłośnie
           bez odczytywania.

Ad pkt 4 i  5. Pan Wójt – sprawozdanie z wykonania budżetu – jest to jedno z naj-
           lepszych sprawozdań .  Sytuacja nie jest z ła. Wszystkie zadania inwestycy-
           jne wykonal iśmy. Zadłużenie z 2 mln złotych spadło do 1.447 tys.  z ł ,  nad-
           p łata 83 tys.  zł ,  to zadłużenie wynosi  1.360 tys.  złotych. Zadłużenie na
           koniec roku spadnie do 1 mln złotych.
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           W stosunku do niektórych osób zastosowali śmy umorzenia, bo miną ł  
           okres zadłużenia 5 lat,  a tak konsekwentnie ściągamy,  pieniądze traf iają
           do budżetu.
           Nie zatwierdzamy budżetu, ale jest wymagalna opinia RIO.
           Przewodnicząca Komisj i  – radni  otrzymali  opinię  RIO na piśmie.
           Radny Ryszard Bala – na stronie 3 sprawozdania jest zapis,  że sprzedano
           między innymi i  wymieniono kilka nieruchomości.  Czy jest  coś  więcej  op-
           rócz tego sprzedane? Czy jest to pełna kwota? 
           Pan Wójt – nie uję to drobnych kwot za sprzedane m2 na poprawę  warun-
           ków zagospodarowania.  Jest to dziewięćdziesią t  ki lka procent uzyskanej
           kwoty.
           Radny Arkadiusz Rosa – czy przyszła dotacja na podwyżkę  3,8% dla
           nauczyciel i?
           Pan Wójt – nie.  Jestem w stałym kontakcie z Ministerstwem i oni twier-
           dzą ,  że na wszystko otrzymujemy pieniądze. Twierdzą ,  że jest na dowóz 
           dzieci ,  a ja twierdzę ,  że nie ma, bo to jest  zadanie własne gminy.  600 tys.
           z ł  wydajemy na dowóz. Na oświatę  wydajemy 48% naszego budżetu.
           W ubiegłym roku było  podane, że dołożyl i śmy 1 mln zł  do oświaty,  ale
           jakby pol iczyć  dokładnie wszystko,  to wyjdzie więcej.
           Wciskają  nam 5-latków, a pieniądz za tym nie idzie.
           Serwis samorządowy podał, że 62 – 63 tys.  z ł  kosztuje nas nauczyciel  dy-
           p lomowany razy 65 nauczyciel i ,  a my samych samych dyplomowanych.
           200 dni  w roku pracuje nauczyciel  przy pensum 18 godzin.  Wynagrodze-
           n ie nauczyciel i  jest przyzwoite.
           Burmistrz Brzegu skierował  pismo do Wojewody,  odmówił  świadczenia
           usług USC. Jedna osoba nie da rady.  Jest to zadanie zlecone. Otrzymuje-
           my niespełna 1.200,-  na 1 stanowisko.
           Radny Arkadiusz Rosa – głośno się  mówi o zejściu z Karty Nauczyciela.
           Pan Wójt - największą  krzywdę  nauczycielom robią  Związki  Zawodowe.
           Wszystk ich nauczyciel i  mierzą  jedną  miarą .  Wystarczy mieć  mianowanie 
           i  już  jest nietykalny.  Oświata to nie jest  zadanie gmin,  powinna być  f ina-  
           nansowana z budżetu państwa; baza tak,  bo jest  nasza.
           Radny Edmund Żmijewski  – uczono mnie w szkole,  że szkoła to i  obsługa, 
           a przy oświacie mówi się  tylko o nauczycielach,  ale jest i  obsługa.
           Od 01 stycznia pójdzie podwyżka,  nam wynagrodzenia nie są  podwyższa-
           ne,  to niedługo po 35 latach pracy będę  zarabiał  o 100 złotych więcej  niż
           wynosi  minimalne wynagrodzenie.
           Pan Wójt – u nas utrzymujemy kucharki.  W większości szkół jest już   
           catering.  Dyrektorzy chronią  obsługę .  Utrzymujemy administrację  kadro-
           wą  albo podwyższamy wynagrodzenia i  zmniejszamy liczbę  obsługi.          
           Radna Małgorzata Kamińska -  znowu z nauczyciel i  chce robić  się  chłop-
           ców do bicia. Nie ruszają  wojska, pol icj i .  I le  nauczyciel  musi się  uczyć .
           Przyjmując się  do pracy wiedziałam, że będę  miała wolne ferie,  wakacje,  
           po 30 latach pracy pójdę  na emeryturę .  Zabral i  nam emerytury.  Nikt  nie
           rozmawia z nauczycielami.  Musimy przynosi ć  swoje materiały.
           Radny Krzysztof Fabisiak – będę  przeciwny wzrostowi dodatku funkcyj-
           nego.  Pieniądze będzie można przeznaczyć  na pinezki,  szpi leczki i  kolo-
           rowy papier.
           Pan Wójt – na brak mater iałów nikt nie narzeka. Szkoły mamy doposażo-
           ne przyzwoicie,  najgorzej  w szkole we Frygnowie,  która wymaga remon-
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           tu. Placówki szkolne mamy w bardzo dobrym stanie.
           Dobrze, że real izujemy programy,  to nam zostaje wyposażenie.
           Jutro mam zebranie w Stębarku. Na pewno będziemy rozmawial i  o świe-
           t l icy.  Każda miejscowość  chce mieć  świetl icę .
           Radny Ryszard Bala – przysłuchując się  dyskusj i ,  odczuwam potrzebę  za-
           poznania się  z danymi,  jakie są  potrzeby szkół, jakie zatrudnienie,  jakie 
           koszty utrzymania,  i le dzieci?
           Mamy 2 uchwały – jedna zmiana w budżecie na podwyżki  wynagrodzeń  
           i  zmiana w regulaminie.  Nie mamy materiałów, które zaprezentowała Pani
           Borkowska.
           Czy nie warto wcześniej przygotować  materiałów na temat oświaty w na-
           szej  gminie,  potrzeby oświaty,  jak ta oświata funkcjonuje, jakie moż l iwo-
           ści rozwoju?
           Radna Małgorzata Kamińska – w sprawozdaniu w GOK jest  35 tys.  zł  za
           zakup energi i?
           Radny Krzysztof Fabisiak – jest  to oświet lenie GOK i wszystkich świe-
           t l ic,  a w tamtym roku nawet remizy w Zybułtowie.
           Innych uwag do sprawozdań  nie zgłoszono. 

Ad pkt 6. Pan Wójt przedstawił  projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu
           usuwania azbestu i  wyrobów zawierających azbest  z terenu Gminy Grun-
           wald na lata 2012 – 2032.
           Program opracowała f i rma EUROEKO Consul ting.  Program jest podstawą
           uzyskania dof inansowania,  otrzymania dotacj i  z WFOŚ .
           Ten program kosztuje nas 19.000,00 zł  brutto,  zapłacimy 4.800,00 zł ,  
           15.200 zł otrzymamy jako zwrot  w formie dotacj i .
           Do uchwały dołączony jest „Program usuwania azbest  i  wyrobów zawiera-
           jących azbest z terenu Gminy Grunwald na lata 2012 – 2032 i  „Prognoza
           oddziaływania na środowisko”
           Radny Wiesław Markowicz – jak będzie wyglądała sprawa wody,  która 
           przepływa w azbeście.
           Pan Wójt – jako gmina nie otrzymałem żadnych dokumentów powykonaw-
           czych  na przejęcie sieci,  wszystkie w trakcie przemian gdzieś  przepadły.
           Dotarły w stanie szczą tkowym dokumenty.  Wszystk ie nowe inwestycje
           mają  atesty.
           Radny Wiesław Markowicz – dostałem całą  dokumentację  przy zakładaniu 
           spółdzielni ,  w Mielnie też  miel i ,  później  nie mogłem pracować ,  nie wiem
           co się  z tym stało.
           Pan Wójt – odnośnie dokumentacj i ,  zwracałem się  przy awariach,  nowych
           inwestycjach do Starostwa, dokumenty powinny znajdować  się  w Staros-
           twie, ale nie ma.
           Radny Ryszard Bala – problem rur azbestowych jest wszędzie,  nie tylko w 
           Zybułtowie i Mielnie i  we wszystkich miejscowościach Pegerowskich,   
           stara część  Warszawy też  stoi  na rurach azbestowych.  Nikt tego nie rusza.
           Radny Krzysztof Fabisiak – azbest, jak si ę  go nie rusza, to nie jest szkod-
           l iwy.
           Pan Wójt – rury są  najmniej  szkodl iwe, bo są  zakamienione, nie stwier-
           dzono jakichś  tam zachorowań .
           Radny Wiesław Markowicz – stwierdzono. Robi ł  badania Sanepid w miej-
           scowościach położonych niżej.  W latach 80 robiono badania szkodl iwości
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           azbestu.
           Innych uwag nie zgłoszono.

           Pan Wójt przedstawi ł  projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
           XXVI/121/09 Rady Gminy Grunwald z siedzibą  w Gierzwałdzie z dnia 24
           kwietnia 2009r. w sprawie ustalenia Regulaminu okreś lającego wysokość
           i  szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacy-
           jnego,  funkcyjnego,  wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe,  godziny
           doraźnych zastępstw, za warunki  pracy oraz wysokość  i  warunki  wypłaca-
           n ia nagród dla nauczyciel i  szkół podstawowych, gimnazjum prowadzo-
           nych  przez Gminę  Grunwald.  
           Pan Wójt - skąd pomysł  podwyżki  dodatków, jest  kwestia dopłat wyrów-
           nań  dla poszczególnych  grup zawodowych.
           Robil iśmy wyl iczenia na półrocze, już  można skalkulować ,  i le będzie do-
           p łat.  W przypadku dyrektorów szkół,  dyrektorzy którzy nie mają  nadgo-
           dzin też  mają  wyrównania,  nie osiągną  kwot,  które powinni otrzymać .  
           W następnej kolejności wystąpię  o zwiększenie dodatków motywacyjnych
           d la nauczyciel i .  Tak trzeba skonstruować  budżet, żeby nie było  dopłat.
           Opinię  związków do sesj i  dostanę .
           Radny Ryszard Bala – znalazłem kolejny argument,  żebyśmy zapoznal i  się
           z sytuacją  oświaty w gminie,  a potem podejmowal i  decyzje.
           Jeżel i  zwiększamy dodatki o 10%, to jest to podyktowane jakimiś  osią-
           gnięciami szkół czy dyrektorów.
           Jeżel i  zwiększymy dyrektorom o 10% a za miesiąc nauczycielom, to po-
           winniśmy wiedzieć ,  jakie są  szczególne osiągnięcia oświaty w naszym re-
           gionie?
           Pan Sekretarz – i  tak dyrektorom będziemy musiel i  dołożyć ,  czy teraz czy
           na koniec roku.
           Pan Wójt – jeżeli  chodzi o sytuację  poszczególnych szkół, można się  za-
           poznać ,  bo wszystko jest księgowane szczegółowo na każdą  szkołę .
           Prowadzimy księgowość  za zgodą  dyrektorów.  Każda szkoła jest samo-
           dzielną  jednostką .  Dyrektorzy mają  komfortową  sytuację ,  bo całą  różnicę
           wójt  musi wziąć  na siebie.
           Na koniec roku mamy dokładne dane, bo teraz nie wiadomo, i lu nauczy-
           c iel i  będzie na zwolnieniach lekarskich,  i le będzie nadgodzin.
           Teraz musimy opierać  się  na prognozach.
           Radny Sławomir Matuszewski – jest konkretna kwota, którą  nauczyciel
           musi zarobić .  Wyrównania trzeba wypłacić  wszystkim, chociaż  kwotowo
           osiągną  okreś loną  sumę .
           Radny Krzysztof Fabisiak – może ustal i l ibyśmy kwotowo.
           Pan Wójt – chodzi o to, żeby wyróżnić  dyrektorów,  tych którzy kierują
           szkołami.
           Pan Sekretarz – nauczyciel ,  który miał  nadgodziny zarabiał  więcej  jak dy-
           rektor.
           Radny Ryszard Bala – nie zostałem zrozumiany.  
           Mówiąc o przygotowaniu materiałów do dyskusj i ,  nie miałem na myś l i  ze-
           stawienia od ołówka do i lości ton opału. Powinniśmy mieć  materiały do
           anal izy.  Nie chcę  zaglądać  komuś  do kieszeni.
           Chodzi o szerszy obraz jak funkcjonuje oświata w gminie,  jakie są  potrze-
           by,  jakie są  osiągnięcia,  jakie perspektywy?
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           Pan Sekretarz – przez OKE co roku przeprowadzane są  egzaminy,  mogę  
           udostępnić  dane. 
           Pan Wójt - ważne, i le naszej młodzieży bierze udział w konkursach, ol im-
           p iadach.
           Jest przeprowadzana ewaluacja w szkołach i  przez Kuratorium Oświaty
           ocena pracy dyrektorów.  Nasi  dyrektorzy mają  oceny wyróżniające.
           Jeżel i  chodzi o stan naszych szkół,  to tylko jechać  i  zobaczyć .  
           Stan techniczny szkoły we Frygnowie niepokoi.  Robimy kosmetyczne re-
           monty.
           Radny Krzysztof Fabisiak – jak tam przedszkole,  i le osób chę tnych?
           Radny Arkadiusz Rosa – przy pomocy ekipy gminnej  robimy adaptację  
           pomieszczeń  na przedszkole. 16 osób się  zgłosi ło.
           Radny Ryszard Bala – czy Pan w dalszym ci ągu uważa, że to jest  dobre
           rozwiązanie, że bezpłatnie?
           Radny Arkadiusz Rosa – to jest z Programu Unijnego i  nie może być  mo-
           wy o opłatach.
           Radny Ryszard Bala – to co jest  bezpłatne, jest szanowane ś rednio.
           Pan Wójt – rozmawiałem z Panią  Ireną  Rubczewską  na temat adaptacj i  te-
           go budynku ba przedszkole.
           Pan Arkadiusz Rosa – to będzie dobrym sondażem, bo wszędzie na zebra-
           n iach mówi się  o utworzeniu przedszkola.
           Pan Wójt – w momencie przekształcenia w placówkę  niepubl iczną ,  przed-
           szkole funkcjonowałoby przy udziale budżetu gminy.
           Radny Ryszard Bala – mam małą  wiedzę  na temat funkcjonowania oświaty
           Czy wypłata tego dodatku na koniec roku, też daje moż l iwo ść  zróżnico-
           wania?
           Pan Sekretarz – to samo z dodatkiem motywacyjnym,  lepiej wynagrodzić
           nauczyciel i  lepiej  pracujących.
           Innych uwag nie zgłoszono.
                                                      
           Pani Skarbnik – nie macie zmian. Projekt uchwały radni  otrzymają  na se-
           sj i .  Jak zwykle kończy się  kwartał.  Jest nawał  pracy.  Wpływają  zmiany od
           Wojewody.  Zmiana WPF wynika ze zmian w budżecie.  Nie zmieniamy w
           przedsięwzięciach.
           Dochody zwiększamy o 212.111,26 złotych – kwota,  którą  ot rzymamy z 
           Agencj i  jako dotację  na l ikwidację  szamba w Mielnie.
           Wydatki  zwiększamy o 212.111.26 złotych.  Są  przesunięcia w wydatkach.
           Były  podwyżki  wynagrodzeń  nauczyciel i  o 3,8%, wzrosły składki rento-
           we, więc zwiększamy na płacach w szkołach podstawowych i  gimnazjum.
           Na pewno będą   jeszcze zmiany na paragrafach w płacach.
           Zwiększamy o 64 tys.  z ł  na ogrodzenie szkoły we Frygnowie – zalecenie
           Sanepidu,  60 tys.  z ł  w wydatkach inwestycyjnych  na budowę  wodociągu
           w Ominie, 50 tys.  z ł  na GOK, bo dużo prac zostało wykonanych w  świet-
           l icach, było  bardzo dużo zakupu materiałów.
           Trzeba wprowadzić  ogromne oszczędności  we wszystkich działach. Będą
           jeszcze zwiększenia planów.
           Radna Małgorzata Kamińska – kiedy świadczenia urlopowe będą  wypłaca-
           ne? Czy w zmianach są  u ję te świadczenia urlopowe?
           Pani Skarbnik – są  plany,  że będziemy płacić  w październiku i l istopa-
           dzie,  żeby nie zostawiać  na ostatni miesiąc.
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           Pan Wójt – w tym roku wyszły nam te dopłaty dla nauczyciel i ,  n iespo-
           dzianki,  których nie jesteśmy w stanie przewidzieć  w budżecie,  prawie
           350 tys.  złotych.  Samorządy walczą  z rządem o zniesienie dopłat .
           Zakończyło się  zmniejszeniem i lości godzin, wypowiedzeniami umów.
           Innych uwag nie zgłoszono.   
                  
Ad pkt 6. Pan Wójt – rozmawiałem z Panią  Ostrowska, to gminy nie są  zaintere-
           sowane przejęciem dróg. 
           Radni mają  czas na zapoznanie się  z tematem. My przejmiemy a Dąbrów-
           no nie przejmie.
           W tej chwil i  mamy 5820 mieszkańców. Gminę  dziel imy na 15 okręgów
           jednomandatowych.  Na mandat wypada 388 wyborców.  
           Pan Sekretarz -  w Gierzwałdzie trzeba dziel i ć  blokami.
           Pan Sekretarz przedstawił  propozycję  podziału na okręgi.
           Radny Edmund Żmijewski  – Pan Wójt mówił  o budowie chodnika do krzy-
           żówek do GOK, czy do tych krzyżówek do drogi,  a co przy kościele?
           Pan Wójt – musimy uzyskać  zgodę  Biskupa.
           Radny Artur Poganiacz – musi zebrać  się  rada. Rada wyrazi ła  zgodę ,  ale
           jeszcze góra musi wyrazić  zgodę .
           Radna Małgorzata Kamińska – kiedy będzie uruchomione centralne ogrze-
           wanie? 
           Pan Wójt – powiedzieli ,  że w przyszłym tygodniu będzie ciepło, a każdy
           dzień ,  to jest duża oszczędność.         
  
Ad pkt 7. Wobec zreal izowania porządku obrad, Przewodnicząca Komisji  Kultury 
           Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy zamknę ła posiedzenie Komisj i .

   Protokołowała                                         Przewodnicząca Komisj i  
                                                               Kultury Oświaty i  Zdrowia
   Bronisława Warmińska                                   Rady Gminy
      
                                                                mgr Małgorzata Kamińska


